
Zápis 
z 80. zasedání předsednictva GA AV konaného dne 10. ledna 2008 

 
Přítomni: Dr. J. Gabriel, doc. L. Petráňová, prof. Š. Schwabik, Dr. J. Velemínský, 

Ing. L. Horníček, Ing. J. Skřivanová, A. Černá 
 
1. PGA poděkovalo doc. Petráňové za účast na konferenci „Trans/formace: gender, věda a 

společnost na půdě AV ČR“, která se konala v listopadu 2007, a projednalo diskutované 
náměty. PGA konstatovalo, že pro matky vracející se z mateřské dovolené lze v rámci 
Akademie využít již stávajícího typu projektů, tzv. projektů startovacích. 

2. Ing. Horníček seznámil PGA s přehledem vybraných grantových projektů, které budou 
v roce 2008 prověřeny Kontrolním odborem KAV ČR z hlediska vedení účetnictví. Dále 
uvedl, že počet vybraných projektů splňuje zákonem stanovený podíl 5 % ze všech 
řešených projektů v daném roce. 

3. Mgr. Ando z Orientálního ústavu AV ČR poděkoval svým dopisem Grantové agentuře 
AV ČR za poskytnutou účelovou podporu projektu a současně předal publikaci 
„Farmakologie klasické čínské medicíny“. 

4. PGA projednalo abdikaci prof. Kulhánka (FEL ČVUT) z důvodu pracovního vytížení a 
k 31. 12. 2007 mu ukončilo členství v OR 3. 

5. PGA vzalo na vědomí komentář prof. Novotného k pořadníku OR 3. 

6. A. Černá seznámila PGA s náměty doc. Fabiana (MÚ) na úpravu webové aplikace pro 
vypracování průběžných a závěrečných zpráv. 

7. Ing. Horníček seznámil PGA s námětem Dr. Růžka z OR 3 na úpravu databáze oponentů a 
současně navrhl způsob doplnění UNESCO kódů u nově zapsaných oponentů. 

8. Protože v poslední době žádají ve stále větší míře jednotliví členové řešitelských týmů o 
poskytnutí návrhů projektů, vypracovaných průběžných a závěrečných zpráv, posudků 
atd., PGA rozhodlo stávající způsob neměnit a tyto elektronické nebo písemné materiály 
poskytovat výhradně hlavnímu řešiteli. 

9. Vzhledem k dlouhodobě přetrvávajícím problémům v OR 7 a neplnění povinností 
některých členů OR 7 se lednového zasedání OR zúčastní předseda GA AV Dr. Gabriel a 
místopředsedkyně GA AV doc. Petráňová. Zasedání se koná 24. 1. 2008 od 10:00 hod. 
v č. 205. 

10. PGA se zabývalo stížností jednoho navrhovatele na závažné pochybení oponenta 
i zpravodaje při hodnocení jeho návrhu projektu. V konkrétním hodnocení oponenta ani 
v práci zpravodaje však PGA neshledalo žádné pochybení. 

11. PGA projednalo odvolání navrhovatele proti rozhodnutí o neudělení grantové podpory a 
konstatovalo, že se projekt neumístil v celkovém pořadí OR na takovém místě, kde by 
vzhledem k objemu finančních prostředků bylo možné projekt podpořit. 

12. PGA projednalo opětovný nesouhlas Dr. Chlíbce se změnou hodnocení jeho ukončeného 
projektu. Dr. Chlíbec GA AV vytýká, že při svém rozhodování opomenula etickou stránku 
případu a morální důvody. GA AV však musí dodržovat platný systém hodnocení 
ukončených projektů. Projekt, který nemá v RIV ani 3 roky po ukončení řešení žádný 
uplatněný výsledek, nemůže být hodnocen jako splněný. 

13. PGA navrhlo změnu hodnocení u dvou projektů na „nesplněno“. Řešitelé projektů dosud 
nedodali požadovaná data do RIV. Sekretariát pošle opravnou dodávku do CEP. 



14. Dr. Velemínský informoval PGA o nutnosti porovnání projektu, který byl úspěšný jak u 
GA AV, tak i u GA ČR. Je zde podezření, že se jedná o duplicitní projekt, který má sice 
jiný název, ale je obsahově totožný. 

15. PGA uložilo Sekretariátu připravit podklady pro zahájení doplňovacích voleb do 
oborových rad. 

16. PGA projednalo a schválilo žádosti o změny v řešitelských týmech a přesuny finančních 
prostředků. 

17. Příští zasedání PGA se bude konat v únoru 2008. 

 
 
 
 
Zapsaly: A. Černá  Schválil: J. Gabriel 
 J. Skřivanová 
 


